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1. Mötets öppnande
Mötet öppnas.

2. Fastställande av dagordning
Föreslagen dagordning fastställs.

3. Val av justerare
Clarence Kopparberg och Leif Johansson

4. Föregående protokoll
Rådet godkänner förgående protokoll.

5. Förvaltningen rapporterar
Annika Trumstedt, utvecklingsledare för God och nära vård och
omsorg samt KSA presenterar sig.

Avdelningschef Lena Hedin informerar om kliniskt träningscenter
(KTC) och Rådet enas om att ett studiebesök passar bäst i samband
med ett ordinarie sammanträdesdatum även om det blir i juni eller
efter sommaren. Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) kommer
också att närvara.

Lena informerar om trygghetsvandring i Skarpnäck den 8 maj där
man önskar representanter från pensionärsrådet.
Leena Machakaire och Elisabet Larsson informerar att de kan delta.

6. Frågor inför nämndsammanträdet 20 mars 2025

§7
Upphandling av entreprenadavtal avseende
trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete i
Skarpnäck, Skarpnäckslyftet
En rådsmedlem undrar om Stiftelsen kan vara med i upphandlingen
och Lena svara att de kan lägga anbud.

§8
Ansökan omforeningsbidrag 2025
En rådsmedlem lyfter att föreningar som är väldigt olika stora får
lika mycket i bidrag och frågar om kriterierna för att ansöka om
föreningsbidrag.

§9
Redovisning avföreningsbidrag 2024
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.
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Redovisning av extraforeningsbidrag 2024
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.

§JI
Utseende av utanordnare, fullmaktsgivare och
firmatecknare vid Skarpnäcks stadsdelsnämnd samt
upphörande av tidigare beslut
Rådet önskar att få träffa Jonas Lauri och Lena svarar att hon ska
sätta upp en tid framöver.

§12
Fördelning av arbetsmiljöuppgifterfrån
stadsdelsnämnden till stadsdelsdirektör
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.

§13
Skrivelse angående högtiderpå vård- och
omsorgsboenden
Rådet diskuterar att det är en viktig punkt.

§14
Remissförfrågan serveringstillstånd
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.

§15
Remiss Stockholms stads programför barns rätt till
kultur, KS 2024/1378
Rådet konstaterar att det är en viktig fråga samt att det medför
kostnader utifrån den ambitiösa nivån programmet ligger på. Lena
svarar att staden har en mängd program och uppdrag som behöver
följas utifrån de medel som finns.

§16
Remiss av Betänkandet-Avgiftför
områdessamverkan - och andra åtgärderför
trygghet i byggd miljö, KS 2025124
En rådsmedlem frågar om hur det ser ut med finansieringen idag
och Lena svarar att det finns samverkan med Stockholmshem.
Familjebostäder och förvaltningen.
Rådet konstaterar att det är viktigt för äldre med tryggheten i
boendemiljö.

§17
Remissfrån kommunstyrelsen - Förslag till
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Rådet diskuterar att förslaget inte är genomtänkt och att det ofta
uppstår problem när det kommer till planering av miljöfrågor och
avfallsplanering.

§18
Anmälan av beslut om ändring av registrering i
IVO:s omsorgsregister
Rådet konstaterar att det är en bra korrigering.

§19
Månadsrapport
En rådsmedlem frågar vad det betyder att det finns tendenser till
ökning av fler dyrare placeringar. Lena svarar att olika
boendeformer har olika kostnader/dygn och att exempelvis vård
och omsorgsboende med demensinriktning som ökar är bland de
dyrare. Förvaltningen har även högre antal hemtjänsttimmar i
genomsnitt i jämförelse med ett par år sedan.

§20
Ej verkställda beslut 2024
En rådsmedlem frågar om orsaken till att man väntar med att flytta
in på vård-och omsorgsboende efter att man fått beslut.
Lena svarar att många vill bo nära anhöriga, på ett boende i det egna
närområdet eller har andra speciella önskemål som gör att man
väljer att vänta.
Rådet diskuterar orsaker till ej verkställda beslut som påverkar
statistiken och vikten av det individuella valet.
Rådet anser att det är viktigt att följa frågan.

§21
Inkomna och utgående skrivelserfrån medborgare,
protokollsutdrag, m.m. enligt lista
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.

§22
Inkomna medborgarförslag enligt lista
Rådet anser att det är positivt att medborgare engagerar sig men har
inga synpunkter i övrigt.
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En rådsmedlem har varit på ett möte som handlade om äldrevänlig
stad och informerar om det.
Samma rådsmedlem var även med på sammanträde som anordnades
av Äldreförvaltningen som var bra utfört och handlade bland annat
om kvalitetsuppföljning och krishantering med trygghetspunkter.
Rådet diskuterar problem med att de har någon form av
omsorgsinsatser ingår i planer för krishantering men att större delen
av pensionärerna inte ingår i denna grupp. Rådet konstaterar även
att fler behöver känna till att det finns trygghetspunkter inom
staden. Lena svarar att förvaltningen jobbar mycket inför kris med
mat, vatten och beredskap samt personal mm.
Rådet framför även att krisplaneringen idag inte tar tillvara på
insatser pensionärer hade kunnat bidra med.

En rådsmedlem tar upp en trygghetsfråga om bedrägerier mot äldre
och rådet diskuterar orsaker till att så många drabbas av bedrägerier
och hur man kan undvika det.

Övriga frågor- *balanslistan.

Rådet informerar om två nya representanter:
Karin Månsson (PRO Skarpnäck)
Bengt OlofNyberg (PRO Bagarmossen)

En rådsmedlem har frågor i samband med att det har gått fem år
sedan pandemin och undrar hur det ser ut med prioritering av
äldreomsorgen idag med t.ex. syrgas, material och utbildning.
Lena svarar att problemet under pandemin var att det inte fanns
material på lager. Nu finns en helt annan lagerhantering och
förrådsutryrnmen prioriteras mer. Det har även skett stor
utbildningssatsning på befintlig och ny personal.

En rådsmedlem frågar om kontroll över privata anordnare i
jämförelse till egna. Lena svarar att Äldreförvaltningen ansvarar för
uppföljningen. Förvaltningens avdelning följer också upp i form av
verksamhetsuppföljning som överlåtes från Äldreförvaltningen.
Dock utförs inga inspektioner av förvaltningen.
Rådet önskar få mer kunskap om verksamhetsuppföljning och
resultatet av det.
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med biståndshandläggare. Rådsmedlemmen menar att både de
individuella behoven bör beaktas mer.
Rådet är överens om att det är en viktig fråga och Lena föreslår
områdeschefen för förebyggandeverksamheten och
biståndshandläggama bjuds in till rådet, rådet önskar att det blir i
juni. Lena föreslår också att en biståndshandläggare eller enhetschef
kan besöka den anhöriggrupp som träffas för att svara på frågor och
informera.

Rådet diskuterar utvecklingen av Bergholmsbacken.

En rådsmedlem frågar om pensionärer kan köpa mat från skolor för
att undvika matsvinn. Lena svarar att skolorna ligger på
Utbildningsförvaltningens ansvarsområde men föreslår att kontakta
rektorn på skolan och ställa frågan.

Rådet framför önskemål om att uppdatera foton i
förtroendemannaregistret samt att de nya representanterna kommer
behöva finnas med där vilket de ska informera Emma King om.

Justeras med elektronisk signatur:

Leif Johansson

Clarence Kopparberg

Sekreterare Amanda Johansson

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds
pensionärsråd



Underskriftens äkthet valideras här: https://underskriftpas.stockholm.se/validera
Signerad av
Lars Erik Clarence Kopparberg

Signaturdatum
2025-03-16 12:23:58

Elektronisk underskrift

I_I
underskrift.stockholm.se

Signerad av
Leif Ingvar Johansson

Signaturdatum
2025-03-1614:32:38

Elektronisk underskrift

I__,
underskrift.stockholm.se

;frA?l-H~Jr Jc/htiu ;-} o-"J
Z- V 2- 7 - c,.,3 - / 7-




